
RESUM DEL CONSELL DE BARRI DE LA PROSPERITAT  25-10-2016 

 

DATA I LLOC: Dimarts 25 –Oct- 2016 a les 19:00 h a l’Escola Prosperitat ,  Moli 57  

ORDRE DEL DIA: 
 
1.- Pla de Desenvolupament Econòmic de Nou Barris  
2.- Nova Àrea de lleure per gossos i campanya de civisme plaça verda Prosperitat 
3. Temes del barri (neteja, mobilitat ..)  
4. Precs i preguntes  
 

ASSISTENTS 

Consellers:  Jenifer Coronado (Govern i Consellera Prosperitat), Carolina Recio 
(Consellera Portaveu) , Manuel Cubero (Conseller Desenvolupament econòmic 
ocupació i comerç) ,Xavier Fillol (CiU), Juan del Olmo (Ciutadans), Francisco Garcia 
PPC , Joaquim Sangrà  ERC.   

 
Entitats que s’identifiquen :  Associació de veïns, representats comunitat 7 
blocs,  Casal d'Avis Prosperitat, Comunitat de Pisos assistits de la Prosperitat 

Uns 45 veïns i veïnes aproximadament 
 
RESUM DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIO 
 
1.- Pla de Desenvolupament Econòmic de Nou Barris 

S’explica i distribueix copia del document del Pla de Desenvolupament Econòmic de 
Nou Barris. 
Es destaca la importància per l’equip de govern del tema del treball i l’ocupació; 
s’anuncia  la implantació de dispositius nous de Barcelona Activa als barris que 
contemplaran a mes de temes d’emprenedoria també el foment de l’ocupació, la 
potenciació de l’economia social i el comerç de proximitat . Hi ha un compromís en 
marxa d’elaborar un pla director pels propers 5 anys que s’adaptarà a les 
necessitats de cada districte i els diferents barris.. 
 
Nou barris ha realitzat un important esforç en plans d’ocupació i en el darrer any 
han passat unes 600 persones per aquest plans  amb un cost del programa d’uns 3 

milions d’euros. 
 
En el pla presentat han participat en 4 sessions unes 48 entitats i associacions que 
han realitzats les seves propostes. El pla es presenta als diferents consells de barri 
per divulgar-lo i seguir recollint propostes. L’objectiu és generar mes ocupació i de 
mes qualitat. 
 
Intervencions del públic: 
 
1.1.Es pregunta on s’instal·larà l’oficina o dispositiu de Barcelona Activa. 
Resposta: Ubicació encara en estudi però s’està treballant en un local del carrer 
Villalba dels Arcs (Psg. Urrutia) i també algun recurs a la zona sud del districte. 

 

 

 



2.- Nova Àrea de lleure per gossos i campanya de civisme plaça verda Prosperitat 

En el marc de  la mesura de govern sobre la convivència aprovada a finals de juliol, 
s'està preparant en el disseny d'una de les accions a Prosperitat. La mesura tracta 

dels drets i deures a l'espai públic  i proposa la realització d'una campanya de 
sensibilització sobre la tinença responsable d'animals. 

A La Prosperitat  es preveu la inauguració del futur espai d'esbarjo per a gossos el 
mes de novembre.  S’elaboraran elements i materials  de comunicació que puguin 
identificar els espais de gossos i alhora alguns consells sobre drets i deures de la 
tinença responsable. Es realitzaran accions de sensibilització a través d'agents 
cívics per explicar la campanya i recordar l'ordenança referent. S’informarà també 
dels procediments de cens dels gossos. La zona Verda (Plç. Verda de La 
Prosperitat) és considera una àrea prioritària per aquesta campanya. 

I una vegada treballats els aspectes de promoció de la prevenció, es faria una 
intensificació de l'actuació de la GUB en cas d'incompliment normatiu. 

Qüestions, propostes i intervencions dels veïns i veïnes:  
2.1.-Assoc veïns: Proposta d’incloure Plaça Nou Pins  en la campanya 
Petició de ampliar el tancament dels jocs infantils de Nou Pins ja que es troben molt 
afectat per la problemàtica dels gossos. 
2.2. Assoc veïns: Consideració de que la necessitat de que els propis veïns 
s’impliquin en la campanya i proposta de fer una campanya de tipus comunitari i no 

únicament institucional implicant equipament associacions... 
2.3.Proposta de que la campanya cobreixi tot el barri 
2.4.S’apunta la insuficiència de 700 m2 per cobrir les necessitats de tot un barri i 
menys d’un districte i proposa una distribució i disseny de zones mes reduïdes. 
2.5.Queixa de l’absència de megafonia en la sessió del consell 
2.6.Consideracio sobre el mal disseny de l’espai que es considera petit i susceptible 
de que els gossos fugin; ubicat entre vies rapides i poc atractiu. 
2.7.Opinio sobre  el model anterior dels anomenats pipi-cans  que va fracassar ja 
que les reduït dimensions  dels espais  comportava baralles canines i infeccions.  
2.8.Es denuncia  que la zona verda no pateix únicament la problemàtica dels 
gossos sinó també molt intensament les molèsties generades pel joc incontrolat de 
pilota. 

Respostes i consideracions: 

Es pren nota de les propostes, s’accepta el compromís de fer una campanya de 
tipus mes comunitari. Cal estendre i ampliar  equipaments d’aquest tipus tot i les 
dificultats per trobar espais.  S’informa que en el disseny han participat veïns i 
entitats animalistes. S’informa que també hi ha accions lligades a la disciplina ja 
que NB es el segon districte de la ciutat amb  mes sancions per tinença 
irresponsable. Prohibir no es la solució. La Mesura de convivència tracta de 
compatibilitzar usos. 

 

 

 

 

 



3. Temes del barri (neteja, mobilitat ..) 

3.1. Denuncia de la pol·lució i exposició al  CO2 que es pateix al cinturo en el tram 
Via Favència amb Meridiana  

3.2. Molèsties jocs de pilota a la Plaza verda i molèsties Festa Major 
3.3.Soroll camions de neteja carrer Rio de Janeiro a les 3 i 4 del mati. 
3.4.Proposta d’habilitar el pati de l’escola Tibidabo com possible espai de joc. 
3.5. Consideració sobre els costos d’obrir patis fora d’horari i la poca predisposició 
de les AMPES. 
3.6.Sorpresa davant de la negativa del districte a facilitar un local de treball per 
una secció voluntària del col·legit d’arquitectes que treballa en millores de l’espai 

urbà. 
3.7.Mala disposició dels encaminaments al carrer Tisso i escocells d’excessiva 
profunditat. 
3.8.Incorrecte ubicació del semàfor d’Argullos amb Aritjols (en direcció ascendent 
manca visibilitat per contenidors ). 
3.9.Via Julia parada de metro  proposta d’encerclar els contenidors amb tanques de 
fusta ja que s’acumulen objectes i fan molta olor. 

3.10. Problema amb els establiments comercials de fruiteria ja que ocupen la 
calçada i no s’etiqueta la procedència dels productes. 
3.11.Consideracio de que l’alçada dels bancs es molt baixa 
3.12.Carrer Vesuvi denuncia de quantitat excessiva de motos aparcades a la vorera 
que dificulten el transit de vianants. 
3.13. Arbres morts al carrer Pou i manca poda carer Poeta Masifern 
3.14. Poca Guardia urbana patrullant 

3.15.Constatacio d’indisciplina a les papereres del carrer Moli 
3.16. Comunitat dels 7 blocs:  Manca la finalització dels treballs d’instal·lació de 
llosses  per part d’una brigada de l’empresa  constraula a l’Avda. Meridiana. 
3.17. Comunitat dels 7 blocs:  Arbre caigut a un talús de Renfe-Meridiana i 
existència de risc de caiguda de 4 mes. 
3.18. Comunitat dels 7 blocs:  Denuncia de la persistència dels problemes 
d’incivisme (botellon..) i inseguretat a la zona de Renfe Meridiana 

3.20. -Assoc veïns: Manca i/o retard excessiu de resposta  a una sèrie de qüestions 
preguntades reiteradament:  

1.Transformadors/subestacions elèctriques  del barri 2.Parquing parròquia 
St. Engracia3.Error memòria Parcs i Jardins 2014 4.Doble direcció carrer 
Palamos 5.Problema de mortalitat dels arbre (s’informa de quants s’han 

plantat però no quant han sobreviscut) 6.Perillositat del carrer Aritjols. 

3.21.Mostra de indignació davant la carta enviada als veïns que incita a denunciar 
els pisos turístics. Es proposa canviar el model d’oci, origen del problema i no 
criminalitzar a la gent: 
3.22. Assoc veïns: petició de reunió amb la regidora per tractar la problemàtica del 
conveni amb telefònica i d’altres temes. 

3.23. Comunitat de pisos vermells RENFE-Meridiana :Alerta de dos situacions de 
convivència que preocupen a la comunitat: 
 
Des del mes de juny aproximadament un grup d’unes 9 o 10 persones dormen a 
l’entorn dels blocs de Rio de Janeiro 118. Han comunicat la situació als  Mossos 
d’Esquadra i se’ls informa que probablement es deu a la saturació de l’alberg. Es 
considera que la resposta es insuficient. 
També al mateix sector a les petanques del club de petanca Prosperitat un grup de 
persones que recullen ferralla es reuneixen als mig dies i en ocasions mostren una 
actitud que intimida a la gent gran. 
  



 
Respostes i consideracions: 
Explicació que el tractament del cobriment de les rondes es tracta a nivell de ciutat. 
Defensa de l’ús de l’espai públic per part de tothom. Al·legat en defensa de la 
cohesió que suposen les festes majors.  
Informació de que en 1 any  finalitza contracta de neteja de 6 anys de durada i ara 
es el moment de repensar la millora de determinats temes (freqüències, horaris..) 
Informació del servei de patis oberts que actualment es presta a l’Escola Mercè 
Rodoreda. 
Convocar al grup de treball d’arquitectes per parlar de les seves propostes i 
possibles espais de treball. 

Manca de competències municipals en etiquetat alimentari. 
Informació del treball des del àrea d’urbanisme de harmonitzar i homologar 
mobiliari urbà (bancs, jocs infantils..) 
S’alertarà als equips SIS per la situació de Rio de Janeiro 118. 
Estudiar el podat d’arbres de Poeta Masifern 
Es concertarà cita per veure el talús de la Meridiana i possibilitat tapiar baixos. 
Es reitera la resposta sobre els transformadors on la normativa afavoreix ales 
companyies. 
Es fa constar que la inclusió de 10.000 m2 nous  de zona verda de la plaça Angel 
Pestaña a la memòria de parcs i jardins és un error 
S’explica la compra per part del Arquebisbat de la parcel·la que possibilitava la 
modificació del mur de la parròquia de santa Engràcia. 
 Es recull el malestar dels comunicats relatiu als pisos turístics i es farà arribar al 
departament corresponent.  Preocupen les empreses que operen de forma il·legal i 

els efectes especulatius associats als pisos turístics. 
S’informa del increment d’agents de Guardia Urbana i es recorda que varen 
patrullar a l’estiu per la zona de RENFE- Meridiana. 
 
Darreres intervencions públic: 
Es pregunta si l’Ajuntament va exercir el dret a retracta en la parcel·la de la 
parròquia de Santa Engràcia ja que es tractava  d’un espai privat d’us públic: 
Es recorda que el control del consum alimentari segons la normativa catalana 
pertoca a l’àmbit municipal. 

 

 

      Barcelona, octubre 2016 
  
 

 


